
Protokół Nr 19/16

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 07 czerwca 2016r. 
o godz. 8,30 w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Pabianicach ul. św. Jana 10

Posiedzeniu przewodniczyła Katarzyna Miękina – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół podstawowych 
i gimnazjów niepublicznych oraz publicznych niezaliczanych do sektora finansów 
publicznych, funkcjonujących na terenie Miasta Pabianice, a także trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Miasto 
Pabianice na 2016 rok.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianice 
na 2016r. - proj. nr 3.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianice 
na 2016r. - proj. nr 5.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianice 
na 2016r. - proj. nr 8.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianice na 2016r. 
- proj. nr 10.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2016r. 
- proj. nr 16.
9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXXII/889/10 Rady 
Miejskiej w Pabianicach z dnia 3 listopada 2010r. w sprawie nadania statutu 
samorządowej jednostce budżetowej „Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pabianicach”.
10. Wizytacja placówki – Miejskiej Biblioteki Publicznej w Pabianicach.
11. Sprawy różne.

Ad. 1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad (zał. nr 2).

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina zapytała czy są uwagi do porządku.
Uwag nie było, przyjęto.
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Ad. 2
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla     przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół podstawowych 
i     gimnazjów niepublicznych oraz publicznych niezaliczanych do sektora finansów 
publicznych, funkcjonujących na terenie Miasta Pabianice, a także trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania   (zał. nr 3)

Pan Mirosław Niepsuj Kierownik Referatu Edukacji i Kultury w Wydziale Edukacji, Kultury 
i Sportu: Wydziału Edukacji Kultury i Sportu omówił projekt ww. uchwały: zgodnie z art. 34 
ustawy z dnia 20 lutego 2015r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych 
innych ustaw (Dz. U. z 2015r. poz. 357) uchwały organów stanowiących jednostek 
samorządu terytorialnego podjęte na podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 obowiązywały 
do 31.12.2015r., stąd zaistniała konieczność ponownego jej uchwalenia. Nie ma tutaj 
generalnie żadnych zmian, tylko jest kwasie ponownego formalnego jej uchwalenia

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Miasto 
Pabianice na 2016 rok   (zał. nr 4)

Zgodnie z zapisem art. 70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela 
(tj. Dz. U. z 2014 r. poz. 191 z późn. zm.) w budżetach organów prowadzących wyodrębnia
się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, w tym na organizację
doradztwa zawodowego w wysokości 1% planowanych rocznych środków przeznaczonych
na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Przepisy wykonawcze do tego przepisu 
— rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia. 29.03.2002 r. w sprawie sposobu 
podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli pomiędzy budżety 
poszczególnych wojewodów, form doskonalenia zawodowego dofinansowywanych 
ze środków wyodrębnionych w budżetach organów prowadzących szkoły, wojewodów, 
ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania oraz szczegółowych kryteriów i trybu 
przyznawania tych środków (Dz.U. z 2002 r. Nr 46, poz. 430, z 2015 r. poz. 1973) 
wprowadziły od 2016 roku zasadę, że organ prowadzący, zgodnie z § 6 ust. 3 opracowuje 
na każdy rok budżetowy plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego w oparciu 
o wnioski dyrektorów szkół. 

Podział środków uzgodniony został z nauczycielskimi związkami zawodowymi 
działającymi na terenie Miasta Pabianie. 

Pan Mirosław Niepsuj Kierownik Referatu Edukacji i Kultury w Wydziale Edukacji, 
Kultury i Sportu: uchwała spowodowana jest zapisem w Karcie Nauczyciela. Dotąd 
zasady dofinansowania form doskonalenia były uregulowane w zarządzeniu prezydenta, 
ale obecne przepisy zobowiązują do zawarcia uchwały w tej sprawie wraz z uchwałą 
dotycząca planu budżetu miasta. Uchwała nie zmienia istniejącego regulaminu, jest 
to tylko zmiana formy, do czego zobowiązuje ustawa.

Radny Sławomir Szczesio: z czego wynika ten podział?
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Pan Mirosław Niepsuj: środki na doskonalenie to jest 1% funduszu płac, przyjętego 
w uchwale budżetowej.

Radny Sławomir Szczesio: kto otrzymuje 50 tys. zł na wynagrodzenia z tytułu doradztwa 
metodycznego?

Pan Mirosław Niepsuj: umowa między Ośrodkiem Doskonalenia Nauczycieli a Urzędem 
Miejskim.

Radny Sławomir Szczesio: czy istnieje możliwość przesunięcia kwot w przypadku, 
gdy gdzieś jest większa potrzeba?

Pan Mirosław Niepsuj: 25% pozostaje w dyspozycji Wydziału Edukacji, jeśli jest jakaś 
ważna potrzeba, możemy dofinansować dodatkowo, to są tzw wolne środki.

Radny Sławomir Szczesio: czy zawsze w 100% są wydane pieniądze z tego paragrafu, 
na co zostają przesunięte środki, w przypadku kiedy zostaną i dlaczego tak się dzieje, 
że zostają?

Pan Mirosław Niepsuj: zostają zwrócone do budżetu miasta. To są bardzo poważne kwoty, 
mamy na miejscu PODN i duża część potrzeb nauczycieli jest zaspokajana w ramach 
tych środków i na miejscu są prowadzone szkolenia dla dużych grup nauczycieli. Ogromna
większość nauczycieli posiada najwyższy stopień awansu zawodowego, jeśli nie ma takiej 
potrzeby nie wydaje się publicznych pieniędzy. 75% środków jest w dyspozycji dyrektorów 
i rad pedagogicznych.

Radny Sławomir Szczesio: wynika z tego, że powinniśmy pod koniec roku zapytać 
dyrektorów, czy właściwie wykorzystali te środki.

Pan Mirosław Niepsuj: Dyrektor ma swobodę wykorzystania tych środków na różne formy 
doskonalenia: indywidualne, grupowe, inne formy, mogą korzystać z naszego ośrodka, 
ale też z zewnętrznych form.

Radna Zofia Kriger-Kozłowska: osiągnięcie awansu zawodowego absolutnie nie zwalnia  
od doskonalenia zawodowego, dokształcanie jest ustawiczne. Może większy procent 
przeznaczyć na szkolenia prowadzone przez PODN. Dyrektorzy w wielu przypadkach 
nie wykorzystują swojej puli.

Pan Mirosław Niepsuj: wysokość dotacji dla ośrodka jest kwestią porozumienia. 

Radny Sławomir Szczesio: zobaczymy czy dyrektorzy wykorzystają te środki.

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina: czy nie można wpłynąć na dyrektorów 
aby te środki wykorzystali z korzyścią dla nauczycieli. Ile pieniędzy nie zostało 
wykorzystanych w tamtym roku? Proszę o przekazanie takiej informacji przez Panią 
Skarbnik. 

Odpowiedź Prezydenta Miasta Pabianic (zał. nr 5).
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Radna Małgorzata Biegajło: problem niedoskonalenia się ustawicznego nauczycieli 
dyplomowanych. Wczoraj byłam na spotkaniu z Panią Minister Zalewską, która zauważyła,
że nie może być tak, że nauczyciele nie rozumieją, że zawód nauczyciela zobowiązuje 
do ciągłego doskonalenia się kształcenia, podnoszenia kwalifikacji i kompetencji. 
Być może będzie tak, że będzie narzucona pula godzin w danym czasookresie 
na doskonalenie zawodowe. Druga kwestia to doradztwo zawodowe. Duży plus dla 
pabianickiego samorządu za własne doradztwo zawodowe. Dzięki temu że Miasto 
Pabianice partycypuje w kosztach utrzymania ośrodka, można zatrudnić specjalistów, 
doradców metodycznych. Nasze województwo ma 56 doradców metodycznych, inne mają 
nawet po kilkuset. Mamy dużą swobodę w zatrudnianiu specjalistów w zależności 
od potrzeb. Dotacja celowa którą Miasto Pabianice przekazuje Powiatowi na zasadzie 
porozumienia, uchwałą przyjmowane przez powiat, następnie przekazywane do budżetu. 
Ośrodek wydaje te pieniądze zgodnie z planem pracy, opiniowanym przez Radę 
Programową. Rozliczenie finansowe rokrocznie jest przekazywany do UM i każda złotówka
jest rozliczona. Ostatnia kwestia to kompleksowe wspomaganie. Można by dopisać 
w przyszłości jeszcze jedną formę tj. kompleksowe wspomaganie. Obecnie w trzech 
przedszkolach prowadzimy kompleksowe wspomaganie i idą na to duże kwoty pieniędzy, 
niewspółmierne do realizacji pojedynczej formy. Na potrzeby danej placówki realizujemy 
szkolenia dla całej rady pedagogicznej, konsultacje indywidualne dla nauczycieli, lekcje 
pokazowe i tam jest kilku specjalistów przez około 1,5 – 2 lata. Ilość pieniędzy na wsparcie
jest duża, a jeśli słyszę że są środki niewykorzystywane, to ośrodek mógłby 
je wykorzystywać. Ale tu zastrzeżenie, że nawet jeśli dyrektorzy maja jakąś pulę pieniędzy 
w swoim budżecie, to oni niestety nie mogą za tą usługi zapłacić ośrodkowi, ponieważ 
ośrodek w swoim statucie ma zapis, że świadczy usługi nieodpłatnie. Jest to załatwiane 
na poziomie samorządu, więc trzeba pewne rzeczy z góry zaplanować, ja mogę dostać 
dotację, a jeśli nie wykorzystam to zwracam. Gratuluję samorządowi takiego regulaminu, 
pozostawienie 25% wolnych środków jest bardzo dobrym pomysłem.

Radny Tadeusz Feliksiński: ogromna większość nauczycieli ma najwyższy stopień awansu 
zawodowego. To nie jest zdrowa sytuacja. Tytuł nauczyciela dyplomowanego był 
zarezerwowany dla szczególnie wyróżniających się i założenie było takie, że to nie miało 
być z automatu po 15 latach pracy.

Radna Zofia Kriger-Kozłowska ad vocem: awansu zawodowego nie dostaję się za wysługę
lat, to jest konkretny wkład pracy. To że jest przewaga nauczycieli dyplomowanych wynika 
z kryzysu demograficznego i w pierwszej kolejności zwalniani są nauczyciele kontraktowi 
i stażyści przy ograniczonej liczbie etatów i nie ma ewentualnie następnych przyjęć.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu chwały – 8, przeciw - 0, wstrzymało 
się – 0. Przyjęto.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   zmian w budżecie miasta Pabianic na 2016r. - 
proj. nr 3   (zał. nr 6)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. Przeniesienie środków w wysokości 21.023 zł w Przedszkolu 
Miejskim nr 16 z rozdziału „Przedszkola” do rozdziału „Wczesne wspomaganie rozwoju 
dziecka” wynika z uzupełnienia w tym rozdziale środków do wysokości wydatków 
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naliczonych na ten cel w części oświatowej subwencji dla Miasta Pabianice, 
przedstawionej pismem Ministerstwa Edukacji Narodowej z dnia 22.03.2016r.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad.5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2016r. - 
proj. nr 5 (zał. nr 7)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. Przesunięcie środków w planie wydatków rzeczowych i majątkowych 
Szkoły Podstawowej nr 17 wynika z konieczności zakupu nowego serwera, który 
ma służyć do prawidłowego działania internetu oraz poczty elektronicznej w całej szkole. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2016r. - 
proj. nr 8 (zał. nr 8)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. Zaoszczędzone środki na dodatkowym wynagrodzeniu rocznym 
w przedszkolach miejskich zostaną przeznaczone na zakup dwóch zmywarek: 
do Przedszkola Miejskiego nr 5 oraz do Przedszkola Miejskiego nr 13. W placówkach 
tych zostaną utworzone dodatkowe oddziały przedszkolne od września 2016 roku. 
Przy wzroście liczby dzieci i zwiększonej intensywność zmywania naczyń aktualne 
wyposażenie kuchni jest niewystarczające.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianice na 2016r. 
-     proj. nr 10 (zał. nr 9)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. W dniu 4 maja 2016r. Miasto otrzymało decyzję Ministerstwa 
Finansów nr ST3.4750.4.2016 w sprawie korekty planu dochodów w pozycji subwencji 
oświatowej i udziałów gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa. 
W związku ze zmniejszeniem subwencji o kwotę 316.838 zł oraz zwiększeniem udziałów 
gmin w podatku dochodowym od osób fizycznych w wysokości 202.466 zł w celu 
zbilansowania budżetu zmniejsza się plan wydatków w pozycji rezerwa ogólna o kwotę 
114.372 zł.
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Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad. 8
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2016r. - 
proj. nr 16 (zał. nr 10)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. Zwiększenie planu MOSiR następuje w wyniku konieczności 
poprawienia bezpieczeństwa oraz eliminowania aktów wandalizmu w obiektach Lewityn. 
Środki przeznacza się w szczególności na: - system monitoringu (kamery, rejestrator, 
dysk, zasilacze oraz montaż systemu), monitoringiem objęty będzie teren pierwszego 
oraz częściowo drugiego stawu; - świadczenie usługi dozoru i obsługi informatycznej 
obrazu z kamer ze wsparciem grupy interwencyjnej w przypadkach aktów wandalizmu 
oraz na opłacenie dodatkowych przyjazdów grup interwencyjnych.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8 ,przeciw - 0, 
wstrzymało się -  . Przyjęto.

Ad. 9 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXXII/889/10 Rady 
Miejskiej     w     Pabianicach z dnia 3 listopada 2010r. w sprawie nadania statutu 
samorządowej     jednostce budżetowej „Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pabianicach” 
(zał. Nr 11)

Zastępca Prezydenta Miasta Pani Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła 
projekt ww. uchwały. Zmiana statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i rekreacji w Pabianicach 
podyktowana jest koniecznością zmiany nazwy: Zespołu Obiektów Sportowo-
rekreacyjnych „Bugaj” im. Włodzimierza Durajskiego na: Zespół Obiektów Sportowo-
Rekreacyjnych „Lewityn” im. Włodzimierza Durajskiego, co jest powrotem do nazwy 
tradycyjnej, używanej powszechnie, od początku istnienia tego obiektu. 

Radny Tadeusz Feliksiński: czy w statucie jest nazwa Bugaj czy Businka? Poprzednim 
właścicielem był również Pan Depcik. Ta nazwa na Lewityn nie jest do końca potrzebna. 
Bugaj lepiej brzmi.

Pozostali radni wskazali, że najbardziej z tym miejscem kojarzy się nazwa Lewityn, nazwa 
Businka zupełnie się nie przyjęła, Bugaj kojarzy się raczej z osiedlem.

Pani Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek: w obecnym statucie jest Zespołu Obiektów 
Sportowo-rekreacyjnych „Bugaj” im. Włodzimierza Durajskiego. Wcześniej była nazwa 
Businka, ale się nie przyjęła i wiele lat temu została zmieniona na Bugaj. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 7, przeciw – 1, 
wstrzymało się - 0. Przyjęto.
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Ad. 10 
Wizytacja placówki – Miejskiej Biblioteki Publicznej w Pabianicach

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Marzena Sobala w kilku słowach opowiedziała 
o działalności bibliotek. Patronem jest Jan Lorentowicz, krytyk teatralny, pisarz, członek 
PAN, dyrektor teatrów narodowych. W Galerii Ex Libris MBP odbywają się liczne prelekcje,
spotkania autorskie, wystawy amatorów, ale też indywidualne, spotyka się tutaj: Klub 
Historyczny, Klub Literacko-Filmowy, sekcje Uniwersytetu Trzeciego Wieku (Literacko-
Filmowa, Przyrodnicza, Urody i Stylu), Klub Historyczny im. Gen. „Grota” Roweckiego, 
Towarzystwo Muzyczne im. K. Nicze, Towarzystwo Przyjaciół Pabianic, Klub Podróżnika, 
Koło Haftu Mulinka, miłośnicy Dłutowa, rozstrzygnięcia konkursów, planowane są kolejne 
wystawy. Radni zwiedzili pomieszczenia Biblioteki: oddział gromadzenia, opracowania 
i udostępniania zbiorów, czytelnie, archiwum, dział instrukcyjno-metodyczny. Pani Dyrektor
wskazała, że w posiadaniu biblioteki znajdują się unikatowe zbiory, filmy, czasopisma, 
obecnie znajduje się tutaj 50 tys. zbiorów, ponad 9 tys. czytelników. Biblioteka prowadzi 
wszystkie zajęcia nieodpłatnie, akcje letnie.

Ad. 11
Sprawy różne – nie było. 

Nagranie CD – zał. nr 12

Na tym zakończono posiedzenie o godz. 10,00.

Protokółowała: Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                    Katarzyna Miękina 
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